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OR.0002.48.2022 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR XLVIII/22 

z sesji Rady Powiatu w Rypinie 

w dniu 17 sierpnia 2022 r. 

 

 

XLVIII sesja VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie odbyła się w Starostwie Powiatowym w Rypinie 

ul. Warszawska 38. Zwołana została przez Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Krzysztofa 

Cegłowskiego. Sesja rozpoczęła się o godzinie 13.00 wysłuchaniem hymnu państwowego, a 

zakończyła się o godz. 14.00 

 

Ad. 1   

        Otwarcia obrad XLVIII sesji VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie dokonał Przewodniczący 

Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski. Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących 

w posiedzeniu. Poinformował, że w dniu dzisiejszym w zastępstwie Pani Mecenas Astrydy 

Adamczak jest obecna Pani Marta Gawrońska.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w szczególny sposób powitał Pułkownika Andrzeja Makowskiego – 

Szefa Wojskowego Centrum Rekrutacji w Brodnicy oraz Pana Porucznika Grzegorza Ostrowskiego 

- czasowo pełniącego obowiązki Szefa Wydziału Rekrutacji Wojskowego Centrum Rekrutacji w 

Brodnicy. 

Pan Porucznik Grzegorz Ostrowski - czasowo pełniący obowiązki Szefa Wydziału Rekrutacji 

Wojskowego Centrum Rekrutacji w Brodnicy odczytał Decyzję nr 3115/KADR Ministra Obrony 

Narodowej z dnia 26 października 2021 roku o nadaniu medalu za zasługi dla obronności kraju. Na 

podstawie art. 2 ust. 5 ustawy z dnia 21 kwietnia 1966 roku o ustanowieniu medalu za udział w 

walkach o Berlin i medalu za zasługi dla obronności kraju niżej wymienionemu nadaję, w uznaniu 

zasług położonych w dziedzinie rozwoju i umacniania obronności Rzeczypospolitej Polskiej, 

brązowy medal za zasługi dla obronności kraju Piotrowi Czarneckiemu. Decyzję podpisał z 

upoważnienia Ministra Obrony Narodowej Wojciech Skurkiewicz - Sekretarz Stanu. 

Pułkownik Andrzej Makowski powiedział, że jest to dla niego wyróżnienie i zaszczyt wręczyć w 

imieniu Ministra Obrony Narodowej Pana Mariusza Błaszczaka brązowy medal za zasługi dla 

obronności kraju dla samorządowca Starostwa Powiatowego w Rypinie. Pułkownik Andrzej Ma-

kowski zaznaczył, że to kolejny medal przyznawany przez Ministra Obrony Narodowej, który wrę-

czany jest w Starostwie Powiatowym w Rypinie. Stanowi to o tym, że praca tu również Pana Staro-

sty, radnych, Wójtów oraz zaangażowanie jest widoczne. W Powiecie Rypińskim realizowane są 

podstawowe przedsięwzięcia kładące wielki nacisk na patriotyzm i na obronność kraju. Pułkownik 

Andrzej Makowski powiedział, że te starania są widoczne przez pryzmat całego powiatu, a Pan 

Piotr Czarnecki Wicestarosta Rypiński otrzymuje medal za te szczególne zasługi na poczet obron-

ności kraju. Dzisiejszy dzień jest zwieńczeniem działań wieloletnich, prowadzonych na potrzeby sił 

zbrojnych przez Pana Wicestarostę. Zasługuje na tego typu wyróżnienie poprzez swoją postawę, 

poprzez kształtowanie postaw patriotycznych młodzieży, kształtowanie postaw patriotycznych 

obywateli powiatu, ale również poprzez działania, które miały wpływ na rozwój sił zbrojnych, po-

przez współpracę z jednostkami wojskowymi, a także przez wychowanie młodzieży. W imieniu 

Ministra Obrony Narodowej oraz własnym Pan Andrzej Makowski podziękował za działania, wkład 

i wysiłek włożony w rozwój sił zbrojnych.  

Wicestarosta Piotr Czarnecki podziękował za to zacne wyróżnienie i powiedział, że to zaszczyt dla 

niego, iż może dołączyć do grona osób, które zostały odznaczone tym wyróżnieniem, ale ma 

świadomość tego, że tak jak Pan Pułkownik wspomniał, jest to praca wielu ludzi, która właśnie 
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wpływa na to, że tak właśnie wszyscy w taki sposób są postrzegani w powiecie. Pan Piotr 

Czarnecki podzielił się swoim prywatnym odniesieniem – symbolicznym - właśnie dzisiejszego 

dnia 14 lat temu został przeniesiony z jednostki Wyższej Szkoły Oficerskiej Wojsk Lądowych we 

Wrocławiu w stopniu kapral podchorąży jako dowódca drużyny do odbycia praktyki w IV Pułku 

Chemicznym w Brodnicy, dlatego tym bardziej akurat w tym dniu odebranie tego odznaczenia 

sprawiło mu ogromną radość. Bardzo serdecznie podziękował Panu Ministrowi, a także Kolegom 

Oficerom za wręczenie tego odznaczenia.  

Przewodniczący Rady Powiatu bardzo serdecznie podziękował Panu Pułkownikowi i powiedział, że 

jako reprezentanci powiatu starają się, aby na terenie działania Wojskowego Centrum Rekrutacji w 

Brodnicy, czyli tych 3 powiatów, właśnie Powiat Rypiński wypadał najlepiej.  

 

Ad. 2 

      Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że na stan 17 radnych w chwili rozpoczęcia obrad 

uczestniczy 16 radnych, co stanowi kworum. Radny Marek Błaszkiewicz był nieobecny. Lista 

obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Przewodniczący Rady stwierdził 

prawomocność podejmowanych uchwał. 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XLVIII sesji VI kadencji Rady Powiatu. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad XLVIII sesji Rady Powiatu w Rypinie, 

c) przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu w Rypinie. 

3. Podjęcie uchwał: 

 a) Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku w zakresie podniesienia wysokości 

wynagrodzenia rodzinnym domom dziecka (projekt uchwały – druk nr 1),   

 b) Uchwała w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym 

zawodowym oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka (projekt uchwały – druk nr 2),       

c) Uchwała  o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Rypińskiego na lata 2022-2032 (projekt uchwały – druk nr 3),   

d) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego na rok 

2022 (projekt uchwały – druk nr 4).   

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

6. Zamknięcie obrad sesji. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz 

naciśnięcie przycisku za przyjęciem porządku obrad XLVIII sesji głosowało jednogłośnie „za” 16 

radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i zapytał 

o uwagi do protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu w Rypinie. Uwag do protokołu z XLVII sesji 

Rady Powiatu w Rypinie nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania protokołu z XLVII sesji. 

Za przyjęciem protokołu z XLVII sesji Rady Powiatu głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

 

Ad. 3 a 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w zakresie podniesienia wysokości wynagrodzenia 

rodzinnym domom dziecka. 
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Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Bilicka – Kierownik PCPR. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało „za” 15 radnych 

Wstrzymał się od głosu 1 radny (Piotr Makowski) 

Uchwała otrzymuje Nr XLVIII/307/2022 

 

Ad. 3 b 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym oraz 

prowadzącym rodzinne domy dziecka. 

 

Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Bilicka – Kierownik PCPR. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr XLVIII/308/2022 

 

Ad. 3 c 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Rypińskiego na lata 2022 -2032. 

 

Projekt uchwały przygotowała Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr XLVII/309/2022 

 

Ad. 3 d 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania do projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego na rok 2022. 

 

Projekt uchwały przygotowała Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 16 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr XLVIII/310/2022 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie 

Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Starosta powiedział, że ostatnie sprawozdanie międzysesyjne było przedstawiane na sesji czerwco-

wej, tj. w dniu 15.06.2022 r. Starosta uzupełnił sprawozdanie i poinformował o następujących wy-

darzeniach:  
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- 21.06.2022 r. w Rypińskim Centrum Sportu odbyła się gala laureatów olimpiad i konkursów. Była 

to trzecia taka gala dotycząca szkół średnich, na której podziękowano uczniom, rodzicom, a także 

nauczycielom za rok szkolny 2021/2022, 

- 23.06.2022 r. została podpisana umowa na przeprowadzenie kursu zawodowego - przygotowanie 

potraw zgodnie z trendami rynkowymi i zasadami zdrowego żywienia w ramach projektu nowe 

kwalifikacje i dodatkowe uprawnienia motorem rozwoju mieszkańców regionu. Kursy przeprowa-

dzane będą dla 430 osób, a całkowita wartość szkolenia to 2 300 000 zł. Są to oczywiście darmowe 

kursy dla mieszkańców Powiatu Rypińskiego. Jest to 1 z 14 obszarów, na które powiat pozyskał 

środki w kwocie ponad 3 000 000 zł, 

- 24.06.2022 r. odbyło się zakończenie roku szkolnego w powiatowych szkołach, w którym uczest-

niczyli również Wicestarosta i Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Tego samego 

dnia odbyła się także uroczysta sesja Rady Miasta z okazji Dni Rypina, a w popołudniowych godzi-

nach odbyła się uroczysta msza święta, której przewodził biskup Piotr Libera z okazji 40.lecia 

utworzenia parafii Świętego Stanisława Kostki w Rypinie, 

- od kilku miesięcy trwają obchody jubileuszu 100.lecia Rypińskiego Klubu Sportowego „Lech”, 

- rozpoczęła się przebudowa i budowa drogi Rakowo – Długie. Całkowity koszt tej inwestycji to 

4 800 000 zł. Powiat otrzymał 50% dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Druga 

część 50% została podzielona, tj. kwota 2 400 000 zł na Gminę Rypin i Gminę Wąpielsk oraz w 

60% na Powiat Rypiński,  

- druga droga, która jest remontowana w Powiecie Rypińskim, to droga Rojewo - Wymyślin do 

granic powiatu. Koszt tego zadania to 2 900 000 zł. Tak jak przy poprzedniej drodze 50% jest 

wsparcia rządowego, a pozostałe środki finansowe są z budżetu Gminy Rogowo, a także z budżetu 

powiatu,  

- 30.06.2022 r. w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Rypinie odbyło się 

podpisanie umowy na zakup tomografu komputerowego. Na ten cel pozyskano środki w wysokości 

1 150 000 zł. Starosta zaprosił wszystkich radnych do rypińskiego szpitala na oficjalne otwarcie w 

dniu 31.08.2022 r. o godz. 10.00,  

- w lipcu zostały ogłoszone wyniki matur: w liceum ponad 92% zdawalności przy średniej woje-

wódzkiej 82% i średniej krajowej 84%. Powiatowe technika ogólnie 65%, ZS nr 2 na poziomie 

75%, a ZS nr 3 na poziomie 51% przy średniej wojewódzkiej 68% i średniej krajowej 69%. Starosta 

złożył gratulacje Panu Dyrektorowi, uczniom i całemu Gronu Pedagogicznemu. Starosta przypo-

mniał o przekazaniu szkoły ZS nr 4 w Nadrożu pod Ministerstwo Rolnictwa zaznaczając, że była to 

ciężka, ale bardzo ważna decyzja, gdyż patrząc na nabór w powiatowych szkołach to nie było jesz-

cze w historii takiego naboru. Pierwszy raz w liceum jest 7 oddziałów, 10 oddziałów w ZS nr 2, a 

także 4 oddziały w ZS nr 3. Jest to naprawdę ogromna ilość uczniów, którzy trafiają do szkół po-

wiatowych. Starosta złożył gratulacje Dyrekcji i Gronu Pedagogicznemu. Starosta poinformował, 

że często są pytania jak wygląda nabór do dawnego ZS nr 4  w Nadrożu. W szkole w Nadrożu są 2 

oddziały, a liczba uczniów wynosi 50 osób. Zdaniem Starosty to nie jest konkurencja dla powiato-

wych szkół, a obawy o przekazanie szkoły były bezpodstawne. Starosta poinformował o prowadzo-

nych licznych inwestycjach w powiatowe placówki, które są magnesem dla uczniów,  

- 09.07.2022 r. odbyło się spotkanie z premierem rządu Panem Mateuszem Morawieckim. Spotka-

nie dotyczyło inwestycji powiatowych, miejskich, a także i inwestycji w gminach. Rządowe środki 

finansowe, które wpływają są to ogromne środki, gdyż ostatnia transza, która przyszła dla samorzą-

du powiatowego, a także gminnego to jest kwota ponad 58 000 000 zł, więc takich środków samo-

rządy nigdy jeszcze nie otrzymały,  

- w lipcu odbyło się spotkanie z Panią Dyrektor Warsztatów Terapii Zajęciowej, która podziękowa-

ła Zarządowi i całej Radzie Powiatu w Rypinie za całokształt i dotychczasowe wieloletnie wsparcie,  

- 13 lipca br. odbyło się spotkanie z Dyrektor Powiatowego Oddziału Kujawsko-Pomorskiego 

PFRON Panią Aleksandrą Gierej. Rozmowa dotyczyła wsparcia finansowego z PFRON-u na bu-

dowę nowej placówki ZS nr 5. Powiat otrzymał na ten cel 1 000 000 zł z PFRON-u z środków z 

Urzędu Marszałkowskiego, a dodatkowe środki, które powiat może pozyskać z PFRON-u woje-

wódzkiego to kwota ponad 700 000 zł, 
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 - 14.07.2022 r. został ogłoszony wynik rządowego funduszu Polski Ład. Powiat otrzymał 

2 000 000 zł na przebudowę Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej. Starosta poinformował, że 

poradnia będzie przebudowana i będzie się mieściła przy Powiatowym Centrum Edukacyjno-

Społecznym przy ul. Mławskiej. Zdaniem Starosty będzie to piękne Centrum z dwoma Domami 

Dziecka, boiskiem wielofunkcyjnym, zrewitalizowanymi parkami, a także szkołą nr 5 i Dziennym 

Domem Pobytu oraz Poradnią Psychologiczno – Pedagogiczną. Starosta powiedział, że oczywiście 

marzy się więcej, ale niestety trzeba też liczyć siły na zamiary. Starosta ma nadzieję, że uda się to 

wszystko zrealizować i we wrześniu 2023 roku oddać budynek dla szkoły, a także dla poradni, cho-

ciaż zawirowania w firmach są spore. Firma Wiksbud wystąpiła o ponad 3 000 000 zł dodatkowego 

wsparcia finansowego do budowy szkoły nr 5. Dziś po sesji odbędzie się spotkanie z przedstawicie-

lami firmy na ten temat. Starosta powiedział, że zagrożenia pojawią się na każdym kroku, 

- w lipcu odbyło się spotkanie z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim Panem Mikołajem Bogdanowi-

czem na temat bieżących inwestycji w Powiecie Rypińskim. Pan Wojewoda został zaproszony na 

otwarcie tomografu w rypińskim szpitalu, a także na uroczystości związane z nadaniem Patrona 

Powiatu Rypińskiego, 

- 20.07.2022 r. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego odbyło się Święto Policji, na którym 

zostały wręczone wyższe stopnie służbowe, czyli akty mianowania funkcjonariuszy. Ponad 30 osób 

otrzymało awanse zawodowe,  

- 29.07.2022 r. odbyło się nadanie powołania zastępcy Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej młodszego kap. Marcina Czarneckiego, 

 - 30.07.2022 r. odbyła się konferencja prasowa z udziałem Pani Minister i Burmistrza Miasta Ry-

pin dotycząca wakacji kredytowych. Zdaniem Starosty osoby, które mają kredyty powinny to prze-

analizować, gdyż są to bardzo dobre warunki, 

- 01.08.2022 r. uczczono Narodowy Dzień Pamięci Powstania Warszawskiego, 

- 05.08.2022 r. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego odbyło się wręczenie świadectw 

ukończenia kursów osobom uczestniczącym w darmowych kursach zawodowych, takich jak: pro-

wadzenie obsługi biura, trener personalny, prowadzenie spraw kadrowo-płacowych, obsługa kas 

fiskalnych,  

- 15.08.2022 r. odbyła się uroczysta msza święta zorganizowana przez Miasto Rypin z okazji Świę-

ta Sił Zbrojnych Rzeczypospolitej Polskiej, a także Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny. Zo-

stały złożone kwiaty pod pomnikiem Józefa Piłsudskiego,  

- na dzisiejszym Zarządzie Powiatu została wyłoniona firma, która wykona boisko wielofunkcyjne 

wraz z funkcją lodowiska. Koszt całej inwestycji to kwota 1 965 000 zł. Starosta ma nadzieję, że 

oficjalne otwarcie tego boiska odbędzie się na przełomie stycznia i lutego 2023 r. Powiat pozyskał 

na ten cel  850 000 zł, a Miasto Rypin w 50% będzie partycypować w budowie tego boiska, gdyż 

będzie to boisko ogólnodostępne dla mieszkańców miasta i całego powiatu,  

- cały czas trwają sprawy sądowe i Pani Dyrektor szpitala jest co chwila wzywana do sądu w spra-

wie tych nadużyć, które były w szpitalu w roku 2017 i 2018. Starosta poinformował, że te naduży-

cia z lat 2017-2018 spowodowały naprawdę ogromne problemy w szpitalu. Jeżeli tego okresu nie 

byłoby i tej sytuacji to teraz byłaby zupełnie inna sytuacja finansowa i powiat mógłby teraz wspie-

rać szpital. Powiat Rypiński niestety w tej chwili jest zablokowany, gdyż  powiat przekazał ogrom 

środków dla szpitala. Oczywiście w tym czasie szpital był cały czas wspierany i ratowany, chociaż-

by na cele bieżące, udzielane pożyczki czy na inwestycje. Starosta powiedział, że sprawy sądowe 

nadal trwają i niestety nie wiadomo do kiedy będą się toczyły. 

Starosta wszystkich serdecznie zaprosił na jubileusz „roczku” Dziennego Domu Pobytu w dniu 

8 września 2022 r. oraz na XXXII Targi Rolnicze AGRA w dniach 9, 10 i 11 września 2022 r. Po-

wiedział, że przewidzianych jest wiele atrakcji dla mieszkańców powiatu: bieg po zdrowie, będą po 

raz pierwszy powiatowe zawody młodzieżowych drużyn Ochotniczych Straży Pożarnych, w sobotę 

koncert, a w niedzielę msza dziękczynna. Jak co roku odbędą się wybory Miss. W imieniu Pani 

Dyrektor Domu Dziecka Starosta serdecznie zaprosił w dniu 14 września 2022 r. na obchody 60. 

lecia powstania Domu Dziecka w Rypinie. Gala odbędzie się w Rypińskim Domu Kultury, a póź-

niej piknik na placu przy Domu Dziecka.  
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Starosta serdecznie podziękował Radnej Hannie Pawlak oraz Radnej Danucie Tyraj za reprezento-

wanie w uroczystościach jubileuszu 30.lecia DPS w Ugoszczu.  

Starosta poinformował, że została wyłoniona firma do wykonania inwestycji drogowej wraz ze 

ścieżką rowerową łączącą Rypin - Wąpielsk. Powiat pozyskał z Polskiego Ładu 14 000 000 zł. 

Pierwszy przetarg był na 27 000 000 zł, więc 13 000 000 zł musiałoby być z budżetu powiatu. W 

drugim przetargu wyłoniono firmę PRD Lipno, która wykona tą inwestycję za kwotę 16,5 mln zł, 

więc 2,5 mln zł powiat dołoży do tej jakże ważnej inwestycji, która będzie łączyła ścieżkę rowero-

wą Cetki - Długie, a także Rypin – Ostrowite. Ta inwestycja będzie realizowana wraz z Gminą Ry-

pin, a także z Miastem Rypin i z Urzędem Marszałkowskim, a także z Gminą Brzuze.  

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie wolne wnioski, 

oświadczenia i informacje? Nikt nie zgłosił wolnych wniosków, oświadczeń i informacji. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Annę Wilkanowską Dyrektor SP ZOZ o 

przedstawienie informacji o bieżącej sytuacji finansowej szpitala. 

Pani Anna Wilkanowska poinformowała, że na koniec miesiąca lipca zaistniała zmiana formy 

finansowania usług medycznych i miało to istotne znaczenie na kształt finansów rypińskiego 

szpitala na kolejne półrocze. Dotychczasowa forma zawartego kontraktu z Narodowym Funduszem 

Zdrowia precyzowała przychody dla poszczególnych umów wg stawki, która była obliczona w 

formie każdego zakresu i było to doprecyzowane. Jeżeli dotyczyło to szpitala to był to ryczałt 

szpitalny, a jeżeli dotyczyło to opieki długoterminowej to była nazwana opieka długoterminowa i 

wyliczony punkt. W ślad za tym w każdym zakresie umów szpital otrzymywał strumień pieniędzy 

przeznaczony na finansowanie wzrostu wynagrodzeń pracowników służby zdrowia. To był temat 

tak jasny i przejrzysty, gdyż pieniądze na wprost kierowane na wzrost wynagrodzeń przychodziły 

do szpitala odrębnymi transzami. Długo obiecywano zmianę formy finansowania w postaci tego, że 

zostanie wyliczony odrębnie punkt rozliczeniowy jednostki usługi medycznej. To się stało w 

aneksach, które dostarczono na okoliczność zmiany tej formy finansowania, ale dotychczasowe 

dodatki na wzrost wynagrodzeń zostały wchłonięte w wyliczenie tego punktu usługi medycznej i w 

rezultacie kiedy podsumowano rachunek pieniędzy na wzrost wynagrodzeń, a na koszty utrzymania 

szpitala to w żaden sposób się one nie bilansują. Pokazuje to jak w istotny sposób szpital będzie 

zmuszony generować stratę finansową, ponieważ te wydatki przeznaczone na wzrost wynagrodzeń 

tak naprawdę obserwuje się już od 2 lat, a do systemu tylko są pompowane pieniądze na wzrost 

wynagrodzeń. Natomiast nie dostrzega się tej strony, która dotyczy leczenia pacjenta, ewentualnie 

uwzględnienia kosztów wzrostu materiałów, zakupu usług obcych. W tym stanie rzeczy prowadząc 

gospodarkę zarządzania szpitalem i usługami medycznymi w I półroczu szpital wygenerował stratę 

na poziomie ponad 3 440 000 zł. To powoduje, że jest to już sygnał, że brakuje w systemie pokrycia 

w przychodach kosztów, które tak na wprost odpowiadają kosztom zarządzania szpitalem. W 

ocenie dyrekcji szpitala oczekiwania są w tym kierunku, aby wyceny tego punktu były 

potraktowane w sposób właściwy. Pani Dyrektor zaznaczyła, że nie było przeliczenia od roku 2017, 

czyli jest wiele czynników, które powinny zaistnieć w tej wycenie, a okazuje się, że potraktowano 

bardzo pobieżnie i teraz brakuje pieniędzy, które można byłoby przeznaczyć na galopującą inflację. 

Tak naprawdę wszystkich dotyka sytuacja 2022 roku i każdy ma świadomość, że inflacja wywraca 

system cen i dotyka każde gospodarstwo domowe. W zarządzaniu  bezpośrednio obserwując to co 

się dzieje na rynku usług medycznych i przy zakupie materiałów pokazuje, że zaczyna się robić 

deficyt i to znaczny w tej odsłonie, kiedy zmienił się ten system finansowania. System nie 

dowartościowuje faktycznego poziomu kosztów jakie poszczególne jednostki ponoszą. Konkretnie 

w przypadku szpitala jest to miesięcznie około 350 000 zł za mało środków finansowych, żeby 

można było mówić o pokryciu kosztów inflacji podstawowego zabezpieczenia pacjentów, gdyż na 

wynagrodzenia przychodzą pieniądze innym źródłem. Natomiast ta wycena tego punktu nie 

dostrzega istotnego elementu jakim jest wzrost wynagrodzeń. 

Na szczeblu Ministerstwa trwają rozmowy z reprezentantami szpitali powiatowych, którymi są 

Związek Szpitali Powiatowych i Związek Powiatów Polskich. Intensywne rozmowy prowadzone są 
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na etapie centrali, aby uzmysłowić w jakim stopniu kontrakty są niedowartościowane i co one będą 

za sobą niosły. Dyrekcja szpitala boi się, iż zaburzy to tak gospodarkę finansową, że szpital utraci 

płynność finansową w postaci tego, że nie będzie mógł wypłacać terminowo wynagrodzeń. Na 

dzień dzisiejszy te pieniądze, które przychodzą to są tak naprawdę tylko na wypłatę wynagrodzeń, 

więc generowanie zobowiązań z tytułu zakupu usług obcych czy to materiałów, leków, materiałów 

diagnostycznych będzie na kredyt, a posiadane zobowiązania na I półrocze w granicach 

2 600 000 zł w ocenie Pani Dyrektor ta kwota jest rażąco niebezpieczna. Pani Anna Wilkanowska 

nie ukrywa, że szpital czekał na ten fakt, że świadczeniodawca dostrzeże problem zadłużonych 

szpitali i jakiś strumień pieniędzy przekieruje. Niestety pozostało tylko rozczarowanie z tego powo-

du. Pani Dyrektor poinformowała, że z Panem Starostą odbyła się wizyta w Oddziale Narodowego 

Funduszu Zdrowia oraz spotkanie z Dyrektorem NFZ podczas którego przekazano te niepokojące 

informacje, gdyż alarmowanie na etapie oddziału powinno pójść do centrali, że te kontrakty powin-

ny być jednak przewartościowane. Na dzień dzisiejszy pozostaje nic innego jak tylko szukać roz-

wiązań jakie zastosować, żeby zapobiec tej trudnej sytuacji. Pani Anna Wilkanowska przypomniała, 

że podobna sytuacja miała miejsce w 2020 roku. Pani Dyrektor ma nadzieję, że może jako wszyst-

kie szpitale powiatowe będą monitować i będzie to może przedmiotem jeszcze powtórnej analizy, 

żeby zmienić tę formę finansowania, żeby można było ewentualnie spłacać długi, a jednocześnie 

ich już w wyższym wzroście nie zaciągać. Pani Dyrektor zapewniła, ze wspólnie z Panem Starostą, 

Zarządem i Radą Powiatu będzie szukać rozwiązań, bo w momencie tym, kiedy brak jest odpowie-

dzi ze strony centrali tak naprawdę nie ma jasnego przekazu, co będzie ze szpitalami powiatowymi, 

co będzie z zadłużeniem szpitali powiatowych, bo to powinna być informacja podana w pierwszej 

kolejności, jaki podjąć kierunek działania. Zdaniem Pani Dyrektor należy się spodziewać nawet 

tego najgorszego scenariusza gdzie będzie brak środków finansowych na terminowe opłaty.  

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za udzielone informacje.   

Radny Rafał Zglinicki powiedział, że osobiście współczuje Pani Dyrektor takiej sytuacji ekono-

micznej jaka dotknęła szpital. Poinformował, że w ubiegłym roku padły takie stwierdzenia od Pana 

Starosty, że istnieje taka możliwość, że państwo przerwie te zobowiązania czy też umorzy te zobo-

wiązania zaległe wobec szpitali. Pan Rafał Zglinicki zapytał: czy jest jeszcze nadal taka możliwość, 

że dojdzie do takiej sytuacji? 

Pani Anna Wilkanowska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy plan restrukturyzacyjny szpitali w 

kategoryzacji szpitali i poziomu zadłużenia jest planem nieobowiązującym, czyli nie ma kolejnego 

rozwiązania i nie ma pomysłu, więc szpitale będą się zadłużać, bo patrząc przez pryzmat sąsiednich 

szpitali, to wszyscy mierzą się z podobnym problemem. Jedynie szpital w Brodnicy, który jest na 

lepszej pozycji jako ten szpital, który jako nowy się wybudował i jego kontrakt jest większy, więc 

cokolwiek może być w wprowadzeniu łatwiej, ale w ocenie Pani Dyrektor kiedyś zapasy się też 

wyczerpują i sytuacja dotknie wszystkich w jednakowy sposób, kiedy nie ma tego planu. Zdaniem 

Pani Anny Wilkanowskiej sprawozdawczość jaka dociera mówi wprost, że system jest niedofinan-

sowany. A wprowadzone zmiany od 1 lipca br. potwierdzają w jak dużym stopniu jest ten system 

niedofinansowany, gdyż w przypadku rypińskiego szpitala jest to comiesięczna kwota 350 000 zł, 

więc kwotę 2 100 000 zł w skali pół roku będzie trzeba dołożyć, a są to tylko środki na realizację 

postanowień związanych z wprowadzonymi podwyżkami wynagrodzeń pracowników, więc jeżeli 

tylko będą kierowane środki na wzrost wynagrodzeń, a nie będzie dostrzegane z jakimi problemami 

dotyczącymi  zakupu leków i tych wszystkich innych rzeczy oraz bieżącej działalności do której 

szpital tak naprawdę jest nakierowany, czyli statutowej leczenie pacjentów to w dużej mierze ma 

przełożenie, że będzie duży problem. Pani Dyrektor powiedziała, że nie wiadomo czy będzie tarcza 

antykryzysowa, czy cokolwiek innego?  

Radny Rafał Zglinicki powiedział, że się też obawia, że jeżeli dojdzie do braku wypłat wynagro-

dzeń to personel po prostu może rezygnować z pracy i zabraknie kadry. 

Pani Anna Wilkanowska odpowiedziała, że taka sytuacja to chyba byłaby taką skrajnością i osta-

tecznością, która spowodowałaby lawinę odejść. Według Pani Dyrektor te działania powinny wy-

przedzić jakiekolwiek ruchy, żeby można podołać temu problemowi. W tej chwili brakiem płatno-

ści w terminach szpital osłabia lokalnych przedsiębiorców i już nie jest wiarygodnym partnerem. 
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Pan Jarosław Sochacki powiedział, że Radnemu prawdopodobnie chodziło o wypowiedź dotyczącą 

Trybunału Konstytucyjnego, który opowiedział się po stronie samorządów, czyli przejęcie przez 

państwo wszystkich wygenerowanych długów szpitali, ale na razie ten wyrok jest w zawieszeniu. 

Starosta przypomniał, że sytuacja z brakiem wypłat wynagrodzeń lekarzom miała miejsce w 2019 

roku, czyli po tym feralnym 2017/2018 roku. Lekarze oddziału chirurgii w 2020 roku ze względu 

na braki finansowe przenieśli się do Brodnicy. Teraz udało się pozyskać zespół chirurgów, który 

jest bardzo dobrym zespołem, więc trzeba go utrzymać. Starosta poinformował, że jest to kłopot i te 

spore zadłużenie jest to też pokłosie tych lat, gdzie narobiono tego bałaganu. Zdaniem Starosty  

trzeba iść dalej i pozytywnie myśleć, aby szpital wyszedł na prostą. Starosta poinformował również 

o dwóch inwestycjach w szpitalu. Wszystkie środki, które zostały przekazane do szpitala na inwe-

stycje rozbudowy rehabilitacji, gdzie brakuje około 1 000 000 zł, a jest 2 300 000 zł pozyskanych 

środków z Urzędu Marszałkowskiego wraz z remontem ortopedii, ale jeszcze jest jeden wniosek z 

Polskiego Ładu na rozbudowę przychodni przy szpitalu wraz z fotowoltaiką. Zdaniem Starosty fo-

towoltaika zrekompensuje te podwyżki energii, a dofinansowanie na ten cel szpital otrzyma w 90%. 

Przewidziane jest wykonanie tunelu łączącego rehabilitację, a kwota na tą inwestycje wynosi  

7,5 mln zł.   

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za udzielone informacje i powiedział, że o czym mó-

wił Pan Starosta to jest to pewna perspektywa działania i na pewno wsparcie będzie, ale jeszcze 

trzeba poczekać. Natomiast informacje, które Pani Dyrektor przekazała są na pewno zagrożeniem 

dla bezpośredniej działalności szpitala i dla mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował Pani Dyrektor za udzielone informacje. 

Nikt więcej nie zgłosił wolnych wniosków, oświadczeń i informacji. 

 

Ad. 6 

         Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski podziękował za udział w sesji i zamknął 

obrady XLVIII sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady - godz. 14.00 

Pełna treść wystąpień dostępna jest na nagraniu umieszczonym na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Rypinie w zakładce Strefa Cyfrowego Urzędu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Starostwa. 

      

                                            Przewodniczący Rady 

  

                                                          Krzysztof Cegłowski 

 
 

Protokołowała: 

Anna Zaborowska 

 

 

Załączniki: 

• Lista obecności. 

• Lista zaproszonych gości. 

• Wyniki głosowań. 

• Uchwała Nr 1/2022 Komisji Skarg Wniosków i Petycji z dnia 09.08.2022 r. w sprawie 

rozpatrzenia wniosku w zakresie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinnym 

domom dziecka. 

• Sprawozdania Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie z prac Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

 


